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Besvarelse af spørgsmål nr. 2 (akt. 255) fra Folketingets Finansudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 (akt. 255) som Finansudvalget 
har stillet til justitsministeren den 4. september 2024. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Trine Pertou Mach (EL). 
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Spørgsmål nr. 2 (akt. 255) fra Folketingets Finansudvalg 
 

”Vil ministeren redegøre for, hvilke kommende 
lovgivningskrav forventes at skulle håndteres af det nye 
system?” 

 
Svar: 
 
Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 
udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 
 

”Indledningsvist kan Rigspolitiet oplyse, at projektet 
vedrørende det nye automatiske 
fingeraftryksidentifikationssystem (AFIS) har til formål at sikre, 
at dansk politi fortsat har en tidssvarende løsning til håndtering 
af fingeraftryk, hvor nuværende og fremtidige 
kvalitetsprocesser, procedurer og lovkrav kan imødekommes.  
 
Det kan være eventuelle lovændringer, som bliver vedtaget af 
Folketinget, herunder lovændringer affødt af ændrede EU-
regler. Det forventes eksempelvis, at der i den nye 
kontraktperiode vil blive stillet nye krav i forhold til Eurodac, 
som er det europæiske fingeraftryksregister over asylansøgere. 
Det nuværende AFIS er ikke i stand til at understøtte 
implementeringen af nye krav vedrørende Eurodac, da 
platformen er teknisk forældet og ikke vedligeholdes længere. 
Det nye AFIS vil således skabe de nødvendige tekniske 
muligheder for, at der kan implementeres nye krav, herunder 
eksempelvis i forhold til Eurodac.” 
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